
 

 

FCI Výstavní komise, 1. 2. 2025 

Riga, Lotyšsko 

 

1. Zahájení jednání, prezence a kontrola hlasů 

Jednání bylo zahájeno v 9:00. Přítomno bylo 28 členů s hlasovacím právem, což znamenalo, že 

nadpoloviční většina byla stanovena na 15 hlasů. Byla provedena kontrola platnosti hlasů a zjištěno, 

že všechny hlasy jsou platné. Předsedajícím jednání byl prezident komise B. Matakovič. 

2. Schválení agendy jednání 

Členové komise obdrželi návrh agendy jednání předem a měli možnost se k ní vyjádřit. Po krátké 

diskuzi byla agenda jednomyslně schválena bez připomínek.  

3. Schválení předchozího zápisu 

Zápis z jednání konaného v Římě dne 3. února 2024 byl předložen k hlasování. Nebyly vzneseny žádné 

připomínky a dokument byl jednomyslně schválen. 

4. Zpráva prezidenta komise 

Prezident FCI Výstavní komise přednesl zprávu o činnosti komise za rok 2024. Zpráva zahrnovala 

přehled výstav, změny pravidel a rozhodnutí, která byla během roku učiněna. Zdůraznil pozitivní 

vývoj ve standardizaci pravidel a spolupráci mezi jednotlivými členskými státy. Po prezentaci zprávy 

byla jednomyslně schválena. 

5. Rozhodnutí FCI Board 

• Toy pudl – udělování CACIB. Toto rozhodnutí bylo podrobně popsáno v Cirkuláři 8/2024. 

Členské státy byly informovány a bude nutné aktualizovat jednotlivé postupy.  

6. Zprávy z kontrol Světových a Sekčních výstav 2024 

• Světová výstava – Záhřeb, Chorvatsko: Jednomyslně schváleno. Organizace této výstavy 

proběhla v rekordním čase po zrušení původně plánované výstavy na Ukrajině. T. Jakkel 

ocenil práci organizátorů, zejména B. Matakoviče.  



• Evropská výstava – Celje, Slovinsko: Schváleno po diskusi o kvalitě výstavy. Bylo 

konstatováno, že úroveň organizace neodpovídala očekáváním. Bylo doporučeno, aby se při 

výběru budoucích pořadatelských zemí kladl důraz na kvalitní podmínky pro psy i samotné 

vystavovatele. 

• Asijská, Africká a Pacifická Sekční výstava: Zpráva nebyla odevzdána. Nezávislý reprezentant 

uvedl, že je potřeba zlepšit organizaci výstavy, komunikaci s rozhodčími a vystavovateli. Dále 

bylo doporučeno nastavit jasná kritéria pro hodnocení kvality výstav v tomto regionu.  

• Americká a Karibská Sekční výstava: Jednomyslně schváleno. T. Jakkel upozornil na potřebu 

zvýšit prestiž titulu Sekční vítěz v Jižní Americe a Asii, kde nemá stejný význam jako v Evropě. 

Doporučeno zaměřit se na propagaci těchto titulů. 

7. Akceptace cirkulářů 

Všechny cirkuláře byly projednány a schváleny. Budou zaslány národním organizacím k prostudování 

a případnému zapracování do jejich pravidel. Seznam cirkulářů je dostupný na oficiálním webu FCI.  

8. Udělování více titulů CACIB u plemene Pomeranian 

• Návrh na rozšíření možnosti udělování více titulů CACIB v rámci jedné výstavy byl zamítnut. 

Nebylo shledáno jako nutné měnit současné nastavení. 

9. Vystavování kastrovaných jedinců ve třídě veteránů  

• Po dlouhé debatě byl návrh jednoznačně zamítnut. Podobný návrh byl již dříve projednáván a 

zamítnut i na úrovni ČMKU. Bylo potvrzeno, že tento koncept nemá širokou podporu mezi 

členskými státy. 

10. Nová třída Bred By Exhibitor 

• Inspirací pro tento návrh byly řády AKC a KC. Nová třída umožní chovatelům vystavovat své 

vlastní odchovy. Návrh byl schválen a bude zařazen do výstavních pravidel FCI po formálním 

odsouhlasení FCI Board.  

• Případná implementace této třídy proběhne nejdříve za 6 měsíců.  

11. Možnost změny handlera během posuzování 

• Dotaz vznesen zejména v souvislosti s plemeny, u kterých probíhá posuzování ve více kruzích. 

Bylo potvrzeno, že změna handlera je možná, pokud s ní souhlasí rozhodčí.  

12. Pracovní certifikát pro FCI neuznaná plemena 

• Podle platných pravidel FCI není možné udělovat pracovní certifikát neuznaným plemenům. 

Státy, které certifikáty neoprávněně udělovaly, musí sjednat nápravu a certifikáty odebrat  

(Švédsko, Lotyšsko atd.). 

13. Vystavování jedinců starších 8 let ve třídě veteránů  

• Automatické zařazování jedinců starších 8 let do třídy veteránů bylo zamítnuto. Bylo 

rozhodnuto, že volba zůstane na vystavovateli, dle platných řádů. 

14. Rozhodčí z nečlenských zemí  

• Dotaz od Lotyšského KC na základě stížností vystavovatelů.  



• Rozhodčí, kteří splnili podmínky pro posuzování plemen v jednotlivých zemích a jsou uvedeni 

v seznamu rozhodčích s aprobací na toto plemeno (bez ohledu na jeho úroveň), mohou 

posuzovat ve všech členských státech FCI bez omezení. 

• V případě ČMKU se jedná o řešený bod využití anglických rozhodčích, kteří figurují na 

seznamech nižší úrovně v Anglii. 

• Dle rozhodnutí FCI musí všechny členské země respektovat posuzování těchto rozhodčích.  

• Rozhodnutí P ČMKU, na základě doporučení VK ČMKU, bylo tedy zcela správné. Využití 

anglických rozhodčích, kteří byli umístěni na seznamu nižší kategorie (B atd.), nebylo v 

rozporu s žádným řádem.  

15. Přihlášení šampionů pouze do třídy šampionů 

• Návrh byl zamítnut. Každý KC si může pravidla upravit podle vlastních potřeb v národních 

řádech. 

16. Fixní věk pro zařazení do výstavních tříd 

• V tomto případě se jedná o návrh stanovení fixního věku, pro zařazení do jednotlivých tříd 

(den narození jedince, kdy si vystavovatel může vybrat ze dvou tříd). Návrh úpravy byl podán 

na základě komplikací v online přihlašovacích systémech jednotlivých výstav. - návrh byl 

přijat. Třídy budou obsahovat fixně zadaný věk, pro zařazení jedinců do tříd.  

• Návrh byl schválen a po odsouhlasení FCI Board bude implementován do Výstavního řádu 

FCI. 

17. Počet mezinárodních výstav 

• Přehled zvyšujícího se počtu Mezinárodních výstav v zemích FCI.  

FCI představilo zpracovanou statistiku meziročního nárustu pořádaných CACIB výstav ve 

všech členských zemích. Jednoznačně se nejedná o podporované kroky ze strany FCI. 

Jednotlivé KC mají zvážit, zda je nutné pořádat výhradně Mezinárodní výstavy na území je jich 

států.  

V tomto případě se nejedná o problematiku České republiky. ČMKU dodržuje poměrné 

využití Národní a Mezinárodních výstav v každém roce.   

18. Termín příštího jednání 

• 7.–8. února 2026, Istanbul, Turecko. 

 

Zapsala: Kateřina Seidlová 

 


